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 !שלום לכולם

 

 הכנס השמיני –בארות בנגב 

בנגב המערבי אין רגע דל. שריפות, קסאמים, דולרים, 

מאות אנשים ונשים,  –נמשכת איומים... ואצלנו המסורת 

מקיבוצינו ומכל רחבי הארץ, נפגשו השבוע בעלומים ולקחו 

עבר,  –"שלום לך עזה  –חלק בכנס "בארות בנגב" השמיני 

הווה, עתיד". מזג אוויר גשום קידם את באי הכנס הרבים, אך 

בחדר האוכל היה חם ונעים. נהננו משורה ארוכה ומרתקת של 

ש חברתי ומשפחתי ואירוח יוצא מן דוברים ומרצים וממפג

הכלל. הדוברים ציינו את חשיבותו של הכנס שהפך כבר 

למסורת נוכחת ומשמעותית בלוח השנה של עלומים, של 

התנועה, ושל שאר השותפים בהפקתו. ח"כ אבי דיכטר תיאר את העבר וההווה בעזה מתוך היכרות וניסיון רב שנים בשב"כ 

ת פסימית/ ומפוכחת?! לעתיד ולסבב הבא של מערכה בעזה. ד"ר יאיר זקוביץ' החכים אותנו ובוועדת החו"ב והוסיף תחזי

תא"ל בסיפורי המקרא על עזה ושמשון. ד"ר אורית פרלוב נתנה הצצה מרתקת לשיח ברשתות החברתיות שמעבר לגדר. 

אליעזר טולדנו, מפקד אוגדת עזה, בירך את הנוכחים והבהיר שצה"ל פועל בנחישות 

סריות על מנת לאפשר שיגרת חיים באזור. שמענו גם את הסופרת יהודית קציר בתיאור ומו

מרתק של תולדות משפחתה באזור. יובל רוט סיפר על עמותת "בדרך להחלמה" שהקים 

שעוסקת בהסעת חולים פלסטיניים משטחי הרשות ועזה לבתי חולים בישראל. היו עוד 

ם הצליח לשבש מעט את התכנית לסיורים אחרים וטובים שתקצר היריעה מלפרט. הגש

יומו של הנגב, אך הן הומרו בהרצאות של מדריכי הסיורים, -בנושאים שונים על סדר

דמויות מרכזיות בהוויה של האזור. הכנס היה מוצלח מאוד מכל הבחינות. תודה ליוזמים, 

 אה.למארגנים ולאנשי עלומים על האירוח. נותר לנו לחכות לכנס התשיעי בשנה הב

 

 קבוצת יבנה –מטה עם מטה 

במסגרת מפגשי 'מטה עם מטה' נפגשה המזכירות הפעילה עם חברי מזכירות וממלאי תפקידים 

בקבוצת יבנה. סיירנו במפעל השימורים והתרשמנו ממערך הייצור החדיש ומהחתירה להרחבת 

יוחדת לחברים המוצרים ופיתוח שווקים חדשים. התרגשנו מהביקור בבית סביון ומהדאגה המ

הוותיקים ובני משפחתם. המשכנו לדיון בסדר היום של קבוצת יבנה ותנועת הקיבוץ הדתי. 

בין היתר הוצגו ונידונו: פרוייקט הבניה, תחומי חינוך, עבודה והתפרנסות, דמוגרפיה וקליטה 

וכן העיסוק בסוגיית הזהות ובמבט לעבר עתידה של קבוצת יבנה. בחלק מהנושאים שהועלו 

צטבר ידע וניסיון רב במטה התנועה, שיכול להיות לעזר בתכנית למידה, בליווי ובשיתופי ה

פעולה בין התנועה ליבנה. הצגנו בקצרה את תכנית העבודה של מטה התנועה, נדונו גם הצעות 

לייעול ודיוק דרכי פעילות התנועה מול יבנה וקיבוצים אחרים בתנועה. שמחנו על האירוח 

השיתוף והפתיחות בדיון. אנו מאמינים שנדע ביחד לבנות תכנית עבודה  החם והנעים, על

 שתקדם ותוסיף להתפתחותן של התנועה ויבנה גם יחד.

9.20101.31  בס"ד תשע"ט בשבט כ"ה 

כ'   8.3.2018
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 גיל הס -מאגף הכלכלה

(. 2019הקורס למנהלי ביטוח אלמנטרי קיבוצי בהובלת אריה הרמן עומד להיפתח )מרץ 

ראל ; את החוקים העיקריים במסגרת הקורס יכירו המשתתפים את עולם הביטוח ביש

המשפיעים על התחום ; את עקרונות הביטוח בכל ענפי הביטוח והמשמעות הרחבה של 

המונחים סיכון וניהול סיכונים. משתתפי הקורס יעמיקו בהבדלים שבין ביטוח להימור ; 

מבוטח -יכירו את הפוליסות השונות והביטוחים העיקריים שהקיבוץ )עסק, קהילה ומפעל( 

)כולל ביטוחי רכוש, דירות, רכב, טרקטורים ובעלי חיים( ואת עולם השמאות  בהם

 -משתתפים  30-והתביעות. נעסוק גם בנושאי ביטוחי בריאות וסיעוד ובנושאים נוספים שיעלו מהשטח. הקורס מיועד ל

-מפגשים דו 8יתקיימו מנהלים בתחום הביטוח )גם במפעלי הקיבוצים ובמוסדות התנועה(, וצעירים המתעניינים בתחום. 

 .20.2.2019שעות, כולל ארוחת צהריים, בקבוצת יבנה. נדרשת הרשמה מראש עד לתאריך  5חודשיים, כל אחד מהם בן 

 

 אגף מוסדות

פז( כמנכ"ל רשת המוסדות. -השבוע סיים את תפקידו קינלי )משה טור

להלן כמה מילים שכתב לסיכום התקופה: "לפני קצת יותר משנה 

 –י את תפקידי. בצאתנו לדרך קבענו מטרות לרשת החינוך התחלת

לחזק כל מוסד בנפרד, לייצר ולחבר מוסדות נוספים או שלוחות 

לתנועה ולהביא את דבר התנועה למרחב הציבורי. הרשת יצאה לדרך 

-בלידה לא קלה ועם לא מעט ספקות מכל הכיוונים. קבענו מספר יעדי

; מפגשי מנהלים בשנה 3; מוסדביקורים בשנה בכל  3דרכי עבודה: 

; בחינת תכניות הקשבה מדוקדקת לרצונותיהם וצרכיהם של המוסדות

עבודה לצמיחה והתמודדות עם אתגרים בכל מוסד והזדמנויות לשיתופי פעולה בין המוסדות. אני יכול לומר היום שעמדנו רק 

בל היא עדיין נדרשת להצדיק את קיומה. מטבע בחלק מהמטרות ובמקומות רבים הדרך לא הושלמה. הרשת היא עובדה א

הדברים מוסדות חינוך מעדיפים להיות עצמאים ולשתף פעולה רק כשהם חייבים. לעיתים איגום משאבים וחיבורים שזועקים 

לעין אינם קורים מסיבות שאינן מהותיות. עם זאת, אני בטוח היום יותר משהייתי לפני שנה, שהרשת הינה כורח המציאות. 

חיים של כל מוסד ישנן עליות וירידות. לעיתים ישנה ירידה ברישום התלמידים או לפתע מונחתת גזירה ממשרד החינוך ב

והמוסד עומד חסר אונים מול השינויים. בכל המקרים הללו וברבים נוספים "טובים השניים מן האחד... והחוט המשולש לא 

יכים חיוביים ואירועים משותפים. עסקנו בסוגיית שירות משמעותי במהרה ינתק". במהלך השנה הצלחנו לקיים מספר תהל

לנשים בצה"ל, דאגנו לחיזוק מנהלים ולפיתוח צוותי המורים ב'נאות קדומים'. בחלק מהמוסדות סייענו לצמיחה ובאחרים רק 

מכך. אני אסיר תודה  ליווינו תהליכים שמתרחשים מאליו. במקרים נדירים של משבר היינו שם לסייע, לייעץ ולעיתים יותר

לאמיתי, מזכ"ל התנועה ולחברי המזכירות הפעילה שהיו ההנהלה של רשת המוסדות, נפגשו עמי מדי שבוע וליוו את תהליך 

הלידה של הרשת. עזיבתי בשל הליכתי לפוליטיקה אמנם היתה אפשרות ידועה מראש, ובכל זאת ניכר כי היא קוטעת את 

הוא יפעל בעתיד לטובת תנועת שחיבור המוסדות לרשת או לקואליציה הוא צו השעה וכי  התהליך באיבו. אני סמוך ובטוח

הקיבוץ הדתי, לטובת המוסדות ולטובת החברה בישראל. תודה לכל מי 

שסייע והיה שם לצד הדרך. אנחנו נפרדים אך עוד נפגש במקומות טובים. 

ה בכל אני חלק מקהילת הקיבוץ הדתי ובעזרת השם עוד אפעל לסייע ל

מקום בו השליחות שלי תיקח אותי.". תיק אגף המוסדות יוחזק לעת עתה 

אצל המזכ"ל, ובימים הקרובים תתכנס ועדת היגוי רחבה לדון על עתיד 

רשת החינוך, לבחון מחדש את המטרות, היעדים ודרכי הפעולה ובהתאם 

 נבנה את פעילותנו בתחום מוסדות החינוך. -

 

 שבת שלום,

 

 אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה


